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Vasvári László elnök úr 1620 órakor megnyitja az ülést.

Vasvári László elnök: Tisztelettel köszönti alpolgármester asszonyt, a Bizottság tagjait, aképviselőket. Tájékoztatja a tagokat, hogy a jegyzőkönyv állandó hitelesítő je Szécsi Péter Pál jelenvan. Majd megállapítja, hogy a Bizottság 9 fővel határozatképes. A napirendet mindenkimegkapta, van-e valakinek hozzászólása, kérdése.
Pajor Tibor képviselő úr jelezte, hogy az Egyebek napirendi pontban lesz majd egy határozatijavaslata.

(Pajor Tibor képviselő úr a bizottsági ülés kezdete előtt a helyszínen kiosztotta az előterjesztését,amit az Egyebek napirendi pontban kíván tárgyalni.)

Vasvári László elnök: Ezt követően szavazásra bocsátja a napirendet.

30/2025. (V. 13.) KOB határozat ..
Budapest Főváros IV. kerület Ujpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési ésOktatási Bizottsága úgy dönt, hogy jelen ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:
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Nyílt ülésre javasolt

1. Újpest alapításának 185. évfordulója alkalmából a Szent István téren állítandó,
tapintható közterületi várostérkép műalkotás elkészíttetéséhez szükséges költségvetésifedezet biztosítására vonatkozó javaslat véleményezése
Előterjesztő: Bedő Katalin alpolgármester

2. Egyebek

Szavazás eredménye: 9 igennel elfogadva (egyhangú)

1. Újpest alapításának 185. évfordulója alkalmából a Szent István téren állítandó, tapintható
közterületi várostérkép műalkotás elkészíttetéséhez szükséges költségvetési fedezet biztosítására
vonatkozó javaslat véleményezése

Vasvári László elnök: Ismerteti az előterjesztés tárgyát. Elmondja, hogy ilyen tapintható
várostérkép már létezik Budapesten, a Duna-korzón; ha valaki kíváncsi arra, milyen ez. Ez
leginkább a vakoknak szól. Megkérdezi az előterjesztőt, hogy kívánja-e kiegészíteni az
előterjesztést.

Bedő Katalin: Úgy gondolja, hogy egy ilyen várostérkép mindenkinek szól, nincsenek
prioritások. Szeretnék, ha a gyerekek is ugyanúgy élveznék, mint a vakok is és mindenki, aki a
helytörténet iránt érdeklődik. Ez egy városmag térkép, amiről beszélünk. Ez mészkőből és a tervek
szerint bronzból készült térplasztika. Szeretnék, ha ez a városnapokra elkészülne, és akkor
átadhatnák a közönségnek. A helyszín, ahogy le is van írva, itt a templommal szemben lévő park,
az szinte adott, mert ez körbejárható, és ott már padok is vannak, lehet is élvezni a műalkotás adta
élvezeteket. A fedezet rendelkezésre áll, a költségvetés két sorából áll össze, ez az előterjesztés
második oldalán olvasható. Ha bármilyen kérdés, észrevétel van, akkor azt szívesen fogadja.

Altfatter Adalbert: Azt kérdezi, hogy kap-e bármilyen különös megvilágítást a várostérkép.

Bedő Katalin: Nem, nem tervezzük, nem került szóba, de meglátjuk a jövőben. Ha majd indokolt
lesz, ki lehet nyitni ezt a kérdést.

Vasvári László elnök: Ehhez hozzátenné, hogy ennek nem is az a lényeg, hogy megvilágítva
legyen. Ez pont egy olyan dombormű, amit tapintani kell, akár sötétben. A vakok egész életüket
sötétben élik le, nekik nincs szükségük megvilágításra.

Bedő Katalin: De azért nyilván ez egy nagyon látványos dolog lesz, részletgazdag elemekkel.
Bízunk benne, hogy ez azért nem csak tapintásra lesz alkalmas, hanem látványban is nagyon széplesz.

Vasvári László elnök: Másrészről a 185. az nem kerek évforduló, de azért legyen már egy tárgyi
emlék.

Altfatter Adalbert: Szerinte ez nem csak a vakoknak szól. Ez valószínűleg szemmel
érzékelhetően is szép dombormű lesz, ezért jogos volt a felvetés.

Vasvári László elnök: Nem akar vitatkozni a képviselő úrral, de benne van a nevében, hogy
tapintható közterületi várostérkép. A Duna-korzón is van egy ilyen, az sincs megvilágítva,
természetes fényben van. A polgármester úrnak fontos a LED lámás megvilágítás, tehát akésőbbiekben akár megvalósulhat, pénz kérdése.
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Vasvári László elnök: Megkérdezi, hogy van-e még valakinek hozzászólása, kérdése?

Farkas Péter: Megkérdezi, hogy ezen Újpest Központ fog-e szerepelni, a mostani állapotátmutatja-e majd?

Bedő Katalin: A mostani állapotot. Nem lesz nagyon részletgazdag, olyannyira nem, hogybizonyos szempontból még torzítások is lesznek rajta, hogy felkerülhessenek erre a kerülethezképest pici felületre az ikonikus épületek.

Farkas Péter: Mekkora körben lesznek rajta az épületek? Például a Víztorony?

Bedő Katalin: Természetesen, a Dunától indulva: Hajógyár, Könyves, lemegyünk a Víztoronyig.

Czinke Sára: Káposztásmegyer?

Bedő Katalin: Nem, ez városmag térkép. Alapvetően ezt az agorát húztuk széjjel, hogy a
Zsinagóga még bekerülhessen, mint egyházi épület. A központot hívatott ez megformázni.
Amennyire lehetett, kihúztuk.

Czinke Sára: Lehetne Káposztásmegyeren is egy.

Bedő Katalin: Az más kérdés, ha Káposztásmegyer ezt igényli.

Altfatter Adalbert: Az egyik oldalára még egy ilyen mini szökőkútszerű Dunát is oda lehetett
volna tenni.

Bedő Katalin: A Duna ott lesz, de víz nem fog folyni. De más meglepetések lesznek.

Vasvári László elnök: Megkérdezi, hogy van-e még valakinek hozzászólása, kérdése? Mivelnincs további hozzászólás szavazásra bocsájtja a napirendet.

31/2025. (V. 13.) KOB határozat

Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Közművelődési és
Oktatási Bizottsága javasolja a Képviselő-testületnek döntsön úgy, hogy Újpest alapításának 185.
évfordulója alkalmából a Szent István téren állítandó, tapintható közterületi várostérkép műalkotáselkészíttetéséhez szükséges költségvetési fedezetet legfeljebb 12 000 000 Ft, azaz tizenkétmillió
forintig biztosítsa a Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületéneka Budapest Főváros IV. kerület Újpest önkormányzata és intézményei 2025. évi összevontköltségvetéséről és végrehajtás szabályairól szóló 2/2025. (II.24.) önkormányzati rendelet 4.
melléklet B/6. , Karig Sára szobor, emléktábla"? elnevezési előirányzati sor terhére 2 000 000 Ft,azaz kétmillió forint, a 7. melléklet C/4. , Szobor és emléktábla állítás" elnevezési előirányzati sorterhére 10 000 000 Ft, azaz tízmillió forint erejéig.

Felelős: Polgármester a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján
Határidő: azonnal

Szavazás eredménye: 9 igennel elfogadva (egyhangú)

2. Egyebek
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Vasvári László elnök: Az Egyebek napirendi pontban Pajor Tibor képviselő úr az alábbihatározati javaslattal állt elő: Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testülete Közművelődési és Oktatási Bizottsága kezdeményezi egy Újpesti Digitális HelytörténetiMúzeum létrehozását. Megkérdezi az előterjesztőt, hogy szeretne-e mondani valamit azelőterjesztéshez.

Pajor Tibor: Természetesen szeretné kiegészíteni az előterjesztést. Több ilyen van országosszinten és városok szintjén is. A digitális szó itt azt jelenti, hogy nem effektív tárgyakat mutatunkbe, hiszen arra itt van a Helytörténeti Múzeum, hanem digitális formában szedünk össze újpestitermékeket. Nyilván, ami le van írva az előterjesztésben, elég logikus és fontos dolog lenne, hogygyűjtögessünk, de ma ennél is fontosabb, hogy (ezt nem részleteztem annyira az előterjesztésben),hogy tulajdonképpen ennek az egész történetnek lenne egy értékmentő funkciója. Nem az lenne alényeg, hogy ami megvan, azt mutassuk be digitális formában az embereknek. Biztos találkoztakmár a bizottság tagjai azzal, hogy vannak ilyen újpesti Facebook csoportok, ahol régi újpestidolgokat szedegetnek össze, és ezek nagyon sikeresen működnek. De azt gondolja, ha aztszeretnénk, hogy régi újpesti családoktól olyan dolgokhoz hozzáférhessünk közösségi szinten,akkor önkormányzati szinten kellene ezt működtetni. Tehát nem tudja, hogy a bizottsági tagokmennyire foglalkoznak ilyen dolgokkal, talán nem mindenki, ha itt az elmúlt időszakokbanárveréseket néztek, rengeteg újpesti érték került fel árverésen és egészen elképesztő dolgokatelkótyavetyélnek családok. Most például Újpestért Díjtól elkezdve, díszpolgári címek, nem isgondolná az ember, hogy mondjuk ilyen értékek a semmibe vesznek, Azt gondolja, fontos lenneegy olyan hivatalosan működő forma, itt az előterjesztésben nincs meghatározva egyébként méga szervezeti forma sem, de nyilván egy önkormányzati háttérrel kellene működtetni. Akkorfelhívásokkal fordulhatnánk a lakosság felé, rengeteg anyagot be lehetne gyűjteni. Még azért sokrégi, újpesti család van, akik őrzik a régi dolgokat. Ezeket be lehetne digitalizálni. Nyilván az,hogy ez megvan elektronikus formában, ez rengeteg lehetőséget biztosít. Lehet rendszerezni, holvolt valamilyen épület, valakinek az ismert dolga, rá lehet keresni. Mivel minden elektronikusanvan, hozzá lehet rendelni találkozási pontokat. Amit az előbb elfogadott a bizottság, ez is lehetneegy ilyen helytörténeti pont, aminél egy mobiltelefonnal rákattint bárki egy OR kódra, és kiírmindent a városról. Tehát ebben kellene gondolkodni, ezt meg lehetne egyszerű formában iscsinálni, és ha lesz rá társadalmi érdeklődés, ez egy egész komplex szintet hozhat. Nálunk acsaládban többen foglalkoznak helytörténettel, én inkább gyűjtök újpesti vonatkozású dolgokat,egész elképesztő dolgokhoz hozzá lehet férni, még a helytörténészeink se tudják, mik vannak,amik még elérhetőek. Ez a javaslat egy nagyon tág meghatározás, gyakorlatileg felkéri apolgármestert, a polgármesteren keresztül az alpolgármestert, hogy tegyen erre egy javaslatot.Nyilván ennek egy csomó vonzata van, személyi feltételek megteremtése, jogi dolgok, hogy lehetpéldául képeket felhasználni. Fel kell venni a kapcsolatot olyan, akár önkormányzatokkal,cégekkel, akik ilyenekkel foglalkoznak. és onnan át kell venni a jó tapasztalatot. Úgyhogy ez ajavaslat most csak arról szól, hogy induljon el a folyamat, és az októberi hogy erre rá lehessenkészülni, mindenkivel lehessen egyeztetni. Akkor majd kiderül, hogy az Önkormányzat vezetéseezt támogatni fogja-e vagy sem, de azt gondolja, hogy ez egy jó ötlet. Egyébként azt is gondollja,hogy lesznek olyan családok, akik fel fognak ajánlani régi dolgokat, amivel pedig a HelytörténiGyűjtemény tárgyi oldalát lehetne bővíteni. Kéri, hogy támogassa a Bizottság ezt a javaslatot.

Altfatter Adalbert: Jó ötletnek tartja, mindenképp támogatja az ötletet. Annyiban kiegészítené,hogy akár videókat is fel lehetne vinni erre a felületre, egy külön honlapot hozva létre, akár, Újpestanno" névvel. A legtöbb újpesti nem ismeri Újpest történelmét. Ő maga is, amikorbeleakad ilyen dolgokba, most pl. az első színházat alapító, hogy ki alapította az első színházat, ezhogyan történt, ez mekkora szám volt, Újpest vonzáskörzetében milyen népszerű volt. Nembeszélve, arról, hogy az alapítónak a lánya Szenes Mária. Rengeteg dokumentum van ezekről, csakaz internet mélyéről kell kiböngészni.
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Bedő Katalin: Elmondja, hogy ő is csak támogatni tudja a javaslatot azzal, hogy nyilván kéri abizottság segítségét és különösen az ötletgazdáét, hogy az októberi testületi ülésre előterjesztésttudjunk kidolgozott részeltekkel benyújtani. Egyszerűnek tűnik, de a megvalósítás nem az. Illetveazt gondolja, ennek az egész struktúrának a felépítése nem annyira egyszerű, utána már a működéskönnyebb tud lenni. Ez egy hiánypótló kezdeményezés, Elmondja, hogy a mai napon egyeztetettSzöllősy Mariannéval, a Helytörténeti Múzeumtól, ők most fognak költözni ősszel. Üdvözölte akezdeményezést, rengeteg anyaguk van, tematizálni is szükséges lenne, felújítani, még beszerezniazokat az értékeket, amik kint vannak különböző helyeken, hogy ne a kukában landoljanak. Eznem titok, erről már beszéltünk képviselő úrral, hogy valóban számos helyen fellelhetőek ezek. Ezegy érdekes kihívás is mindamellett, hogy azért ez Újpest kulturális életét gazdagítja. Arra bíztatjaa kedves bizottsági tagokat, hogy ne tartsák magukban az ilyen jellegű ötleteket.

Vasvári László elnök: Ő maga is megköszöni a képviselő úrnak, hogy ezt az előterjesztést hozta,
ez egy nagyszerű lokálpatrióta kezdeményezés és fontos is, mert a XXI. században a digitalizációalapkövetelmény. Maximálisan támogatja. Különös tekintettel arra, hogy itt most nem a
megvalósításról van szó, hanem arról, hogy készítsük elő és legyen egy megvalósíthatósági
tanulmány.

Pajor Tibor: Köszöni a támogatást.

Vasvári László elnök: Egyéb kérdés, hozzászólás nem lévén szavazásra teszi fel a határozatijavaslatot.

32/2025. (V. 13.) KOB határozat
Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testülete Közművelődési ésOktatási Bizottsága kezdeményezi egy Újpesti Digitális Helytörténeti Múzeum létrehozását.Felkéri a Polgármestert, hogy Budapest Főváros IV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének októberi ülésére készítsen megvalósíthatósági tanulmányt a rendszer működéséről ésfinanszírozásáról.,

Felelős: Polgármester a feladatkörrel rendelkező alpolgármester útján
Határidő: 2025. októberi rendes képviselő-testületi ülés

Szavazás eredménye: 9 igennel elfogadva (egyhangú)

Vasvári László elnök: Megköszöni a jelenlévők munkáját, részvételét, az ülést 168 órakorberekeszti.
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